

COMMUNIQUE DE PRESSE

[11/06/2025]

InfraVision lance le concours étudiant international “The City as a Network: Reimagining Urban Infrastructure”

InfraVision – le Think Tank dédié à la conception d’un avenir durable et résilient pour les infrastructures, qui réunit les leaders du secteur – lance le concours « *The City as a Network: Reimagining Urban Infrastructure.* »

Des étudiants et jeunes diplômés du monde entier, issus de tous horizons – architecture, urbanisme, politique publique, économie, ingénierie, etc. – sont invités à former des équipes pour développer des solutions innovantes qui répondent aux grands défis urbains actuels, comme le changement climatique et l’urbanisation. Les participants travailleront sur l’amélioration d’un grand projet d’infrastructure en proposant des solutions concrètes en matière de conception, de planification, d’engagement des parties prenantes, de technologies et de décarbonation, dans le but de transformer les réseaux urbains (transport, énergie, télécommunications, gestion des déchets et de l’eau, etc.). Ils seront amenés à résoudre des problèmes complexes en mobilisant leurs connaissances, leurs compétences et leur imagination.

Les résultats seront annoncés publiquement lors de la Paris InfraWeek, en novembre 2025. Cet événement offrira aux lauréats l’opportunité d’élargir leur réseau professionnel, d’accroître leur visibilité, et de présenter leurs idées à de potentiels employeurs et investisseurs. Les prix décernés aux gagnants sont de 10 000 € pour la première place, 7 000 € pour la deuxième et 3 000 € pour la troisième. Les participants ont jusqu’au 30 juillet 2025 pour soumettre leur candidature.

Une grande liberté est laissée aux participants dans le choix des études de cas et des solutions innovantes à développer. L’extension du métro de Barcelone constitue un exemple d’étude de cas possible. Les candidats peuvent analyser son impact sur les connexions urbaines, l’environnement et le développement économique. Les propositions pourraient inclure des aménagements des stations intégrant des technologies intelligentes, comme la gestion du trafic par l’intelligence artificielle, ainsi que le recours aux énergies renouvelables, afin de créer un environnement urbain durable.

Les candidats bénéficieront des retours d’un jury d’experts présidé par Sadie Morgan, directrice fondatrice de dRMM Architects et membre de la National Infrastructure Commission britannique ; et incluant Dominique Alba, architecte et urbaniste, ex-chargée de mission au cabinet du Maire de Paris, responsable architecture, espace public et renouvellement urbain, et actuelle directrice générale des Ateliers Jean Nouvel ; Dario Nardella, ex-Maire de Florence, Membre du Parlement européen depuis 2024, et professeur de Droit du Patrimoine Culturel à l’Université de Florence ; et Paulo Moura, Directeur Adjoint en charge de l’Innovation et des Partenariats à l’Université Côte d’Azur/IMREDD, qui œuvre au rapprochement entre le monde académique et le secteur privé pour relever les grands défis des villes.

Sadie Morgan, présidente du jury et cofondatrice de dRMM : « *Ce qui m’enthousiasme le plus dans cette initiative, c’est la possibilité de soutenir les talents émergents. L’infrastructure façonne profondément notre quotidien, et en impliquant les étudiants dès maintenant dans cette réflexion, nous investissons dans des villes meilleures pour les décennies à venir. Je suis particulièrement sensible aux*

propositions qui prennent en compte à la fois l'excellence technique et l'expérience humaine de l'infrastructure. »

Laurent Trevisani, Directeur général délégué Stratégie et Finances du groupe SNCF, membre d'InfraVision : « *En encourageant des étudiants du monde entier, porteurs d'idées nouvelles, à repenser les réseaux d'infrastructures urbaines, le concours d'InfraVision soutient résolument notre engagement à promouvoir des solutions de transport résilientes et tournées vers l'avenir, qui améliorent la connectivité et élèvent la qualité de vie dans nos villes. »*

InfraVision est un Think Tank qui rassemble opérateurs, investisseurs, experts, start-up et décideurs publics pour réfléchir ensemble aux enjeux actuels et aux défis émergents des infrastructures. InfraVision s'appuie sur des travaux de recherche portant sur des sujets majeurs, qui ont donné lieu à la production de rapports, comme [Social License to Operate](#), [Circular Infrastructure](#), ou encore [Infrastructure & Inclusion](#).

Retrouvez plus d'informations et soumettez votre candidature sur le [site web d'InfraVision](#).

Pour toute question, vous pouvez nous écrire à l'adresse suivante : contact@infra-vision-thinktank.com.

PRESS RELEASE

[Date 11/06/2025]

InfraVision launches the international student competition *The City as a Network: Reimagining Urban Infrastructure*

InfraVision – the Think Tank sponsored by industry leaders, shaping the future of sustainable and resilient infrastructure – is launching the competition *The City as a Network: Reimagining Urban Infrastructure*.

Students and recent graduates everywhere in the world and from all backgrounds – from architecture and urban planning to public policy, economics, engineering, etc. – are invited to team up and develop innovative solutions to today's pressing urban challenges, such as climate change and urbanization. Participants will work on enhancing a large infrastructure project by offering concrete proposals for design, planning, stakeholder engagement, technology and decarbonization, with the aim of transforming urban networks (transport, energy, telecommunication, waste and water management, etc.). They will tackle complex problems by applying their knowledge, skills, and imagination.

The results will be publicly announced during Paris InfraWeek in November 2025, offering winners a platform to expand their professional network, gain greater visibility within the industry, and showcase their innovative solutions to potential employers and investors. The prizes awarded to the winners are €10,000 for first place, €7,000 for second place, and €3,000 for third place. Participants have until 30th July 2025 to submit their applications.

A wide range of case studies and urban improvement proposals may be considered for evaluation. The planned extensions of the Barcelona Metro system is an example of a case study prospective applicants could use. Participants can analyze their impact on urban connectivity, sustainability, and economic development. Proposals could include optimized station layouts integrating smart technologies such as AI traffic management, as well as renewable energy to create a sustainable urban environment.

Participants will receive valuable feedback from a jury of experts chaired by Sadie Morgan, founding director of drMM Architects and a champion of design excellence while serving on the UK's National Infrastructure Commission; and including Dominique Alba, an architect and urban planner, formerly in charge of architecture, public space and urban renewal in the office of the Mayor of Paris, and current CEO of Ateliers Jean Nouvel; Dario Nardella, former Mayor of Florence, Member of the European Parliament since 2024, and professor of Cultural Heritage Law at the University of Florence; and Paulo Moura, Deputy Director of Innovation and Partnerships at Université Côte d'Azur/IMREDD, who fosters collaboration between academia and industry to address urban challenges.

Sadie Morgan, Chair of the jury, co-founder of drMM: *'What excites me most about this initiative is the opportunity to support emerging talent. Infrastructure shapes our daily lives in profound ways, and by engaging students in this conversation now, we're investing in better cities for decades to come. I'm particularly interested in proposals that consider both the technical excellence and the human experience of infrastructure.'*

Laurent Trevisani, Deputy CEO Financial Strategy, SNCF Group, InfraVision member: *'By inspiring innovative students from diverse backgrounds to rethink urban networks, InfraVision's competition strongly supports our commitment to promote resilient, future-focused transportation solutions that improve connectivity and elevate quality of life in our cities.'*

[InfraVision](#) is a Think Tank dedicated to fostering fruitful discussions among infrastructure stakeholders (asset operators, investors, experts, start-ups, policymakers, etc.) on forward-looking topics and current issues related to infrastructure. It leverages five years of research on critical topics linked to infrastructure, including on [Social License to Operate](#), [Circular Infrastructure](#), and [Infrastructure & Inclusion](#).

Find more information and submit your applications on [InfraVision's website](#). You can email us your questions at contact@infravision-thinktank.com.

The City as a Network: Reimagining Urban Infrastructure

A competition opened to students
from all backgrounds



Your project will be reviewed and awarded by:

Sadie Morgan *Head of the jury,
co-founder of drMM*

Paulo Moura *Deputy Director of
the IMREDD*

Dominique Alba *Managing
Director of Ateliers Jean Nouvel*

Dario Nardella *Former Mayor of
Florence*

1st prize:
10 000€

2nd prize:
7 000€

3rd prize:
3 000€



Answer the call to **invent the city of tomorrow** by teaming up with your friends / peers. **Join the competition!**

When ?

Opening of Call for Proposal: **Right now**

Submission deadline: **July 30th 2025**

Results announcement: **November 2025** during Paris InfraWeek

For more information, visit:

infravision-thinktank.com/2025-competition

